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Beantwoording van de vragen 
Al in de vorige raadsperiode is vaak door D66 en Progressief Woerden aandacht gevraagd om de overlast van houtstook 
(houtrook) te verminderen. Er zijn meerdere keren schriftelijke vragen gesteld en moties aangenomen. Er is ingesproken 
door inwoners en het college en de raad hebben vele brieven ontvangen over ervaren overlast. In het bestuursakkoord is 
de volgende passage opgenomen:  
Schone lucht is belangrijk voor een gezond leven. De gemeente kan houtrook en luchtvervuiling door verkeer tegengaan. 
Het college werkt een voorstel uit om luchtverontreiniging te verminderen.  
 
In de najaarsrapportage 2023 staat de volgende passage opgenomen:  
4 7.4 Onderzoek schone lucht De opdracht voor een communicatiecampagne houtstook wordt najaar 2023 verleend. Een 
deel van de uitvoering vindt in Q1 2024 plaats. Totale opdracht is € 32.000.  
   

1. Wat is er tot nu toe aan de communicatiecampagne houtstook gedaan? Met andere woorden: welk deel van de 
uitvoering wordt naar Q1 van 2024 doorgeschoven?  

Antwoord:  
We starten half december met de communicatiecampagne. De campagne start met onder andere driehoeksborden en 
informatie op de website. Gedurende de winter zal deze campagne verder uitgebouwd worden. We gaan nog bekijken of 
en hoe we de campagne in de zomerperiode door kunnen zetten. Dan met de focus op de overlast van vuurkorven en 
BBQ’s. De communicatiecampagne is meerjarig, dus ook komende jaren bouwen we hierop verder.  
   

2. Het stoken van hout vindt vooral in de herfst en winter plaats? Hoe zinvol is een campagne in het voorjaar?  

Antwoord:  
Zie antwoord vorige vraag.  
Uit de eerder uitgevoerde enquête houtstook in de vorm van een flitspeiling bleek dat de meningen over het stoken met 
hout sterk uiteenlopen. Zie nadere toelichting in bijgevoegde raadinformatiebrief D/23/104778 over de ‘Resultaten 
uitgevoerde enquête houtstook en vervolg aanpak houtstook’. We hebben daarom de afgelopen periode samen met het 
externe communicatiebureau geïnvesteerd in een zorgvuldige afweging hoe we invulling gaan geven aan deze 
communicatiecampagne. Hierbij gaat het om keuze van de boodschap op korte en langere termijn, de in te zetten 
middelen en de planning.   
   



3. Heeft het college zicht op het effect van de (of eerdere) communicatiecampagne/uitingen?  

Antwoord:  
Nee. Als u doelt op de themapagina’s en berichten op de gemeentepagina in Het Kontakt Woerdense Courant, de 
website en social media, hiervan is het effect niet apart gemeten.  
   

4. Is er een toe- of afname van het aantal meldingen van overlast in vergelijking met de periode waarin er nog geen 
communicatie plaatsvond over houtstook?  

Antwoord:  
Het effect van de campagne zal op een later moment worden gemeten als er effecten te verwachten zijn. Daar is het nu 
nog te vroeg voor. Met de eerder uitgevoerde enquête houtstook hebben we de meningen van de inwoners gepeild. Dit 
kunnen we gebruiken als nulmeting voor de campagne die nu van start gaat. Overigens zegt een toe- of afname van het 
aantal meldingen op zichzelf nog niet zoveel over het effect van communicatie. Meer meldingen kunnen het gevolg zijn 
meer overlast houtstook, maar ook van een grotere bewustwording en meer bereidheid om overlast te melden.  
 
5. Op welke wijze wordt schone lucht/beperken van overlast van houtrook in U-10 verband besproken en kan het college 
“leren” van voorbeelden uit andere U-10 gemeenten?  
Antwoord:  
In U-10 verband staat het onderwerp houtstook niet geagendeerd.  
 
6. Indien het college “leerpunten” uit ervaringen van andere gemeenten heeft, kunt u ons daarover via een 
raadsinformatiebrief informeren?  
Antwoord:  
We hebben in de aanloop naar deze communicatiecampagne onderzoek gedaan bij andere gemeenten, waaronder 
gemeente Utrecht. Ook krijgen we geregeld informatie over (ervaringen met) houtstook van de ODRU. Deze kennis en 
ervaring hebben we meegenomen in onze afweging te kiezen voor deze communicatiecampagne. Hierbij gebruiken we 
ook kennis uit de gedragswetenschappen en ervaringen van het externe communicatiebureau.  
We blijven de ontwikkelingen van maatregelen tegen overlast houtstook in andere gemeenten volgen. Zodra het aan de 
orde is, kunnen we een afweging maken of dit voor gemeente Woerden ook geschikte maatregelen kunnen zijn.   
   
7. Bij de mistige avonden in de afgelopen periode hebben wij zelf overlast van houtrook ervaren en hebben wij ook 
klachten van buurtgenoten ontvangen. Is het mogelijk om anders dan via voorlichting, de “miststokers” te wijzen op de 
negatieve gevolgen van het stoken op de gezondheid van anderen? Hierbij denken wij bijvoorbeeld aan gerichte aanpak 
in bepaalde wijken door het verspreiden van een brief van de gemeente waarin nadrukkelijk wordt gevraagd de 
stookwijzer te raadplegen alvorens de kachel wordt aangedaan. Maar er zijn vast ook nog wel andere mogelijkheden op 
basis van ervaringen in andere gemeenten of op basis van advies van de ODRU.  
Antwoord:  
In oktober dit jaar zijn er in twee buurten met veel overlastmeldingen over houtstook brieven verspreid gericht aan 
stokers. Er komen nog steeds klachten uit deze buurten. Ook krijgen we af en toe klachten uit anderen wijken.  
In de eerder verstuurde raadinformatiebrief D/23/104778 over de ‘Resultaten uitgevoerde enquête houtstook en vervolg 
aanpak houtstook’ is opgenomen dat er in de communicatiecampagne aandacht komt voor handvatten voor inwoners die 
last hebben van houtrook. En dat een zogenoemde ‘hotspot’ aanpak waarbij we de focus hebben op een buurt daar 
onderdeel van kan uitmaken.  
 
8. Is het mogelijk om in nieuwbouwprojecten de aanleg van een rookkanaal te verbieden net zoals de aanleg van een 
gasleiding? Dit maakt de stap om een kachel aan te schaffen lastiger.  
Antwoord:  
Nee, vooralsnog niet. In het bouwbesluit zijn regels opgenomen waar een rookkanaal aan moet voldoen. Het stellen van 
een bovenwettelijk verbod is juridisch niet mogelijk. Wellicht biedt de Omgevingswet straks meer mogelijkheden, maar dat 
is op dit moment nog onzeker.  
Nu is het al de praktijk dat bij nieuwbouwprojecten van ontwikkelaars er eigenlijk nooit meer gekozen wordt voor 
rookkanalen. Bij particulier opdrachtgeverschap kan dit wel aan de orde zijn.  
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